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Dokapitalizacija mariborskega Gaudeamusa še vedno buri duhove

Študentski predstavniki naj bodo v službi študentov Direktor Gaudeamusa Vinko Mandl ml. pravi, da bodo
imeli študenti vpliv na gospodarjenje z denarjem družbe, če bo za to obstajal interes ustanoviteljev Vinko
Mandl ml. je 10. januarja, kot smo poročali, postal vršilec dolžnosti direktorja gospodarske družbe
Gaudeamus, v okvir katere sodijo študentska restavracija Akademija na mariborski Pedagoški fakulteti,
študentski prireditveni center Štuk in turistična agencija Gaudeamus. Predtem je v Študentski organizaciji
Univerze v Mariboru (Šoum) delal kot predstavnik za stike z javnostjo, še prej pa je urejal študentski časopis
Štil. Spomnimo, da je bilo januarsko imenovanje na mesto vršilca dolžnosti direktorja Gaudeamusa burno,
saj je sledilo razrešitvi Primoža Juharta in dogodkom, ki so pretresali Šoum in o katerih smo obširno
poročali. Čeprav so zamenjali glavne akterje spora, do katerega je prišlo, ko je skupina želela dokapitalizirati
družbo Gaudeamus tako, da bi Šoum izgubil večinski delež, v študentskem parlamentu še vedno ostaja
strah, da bo takšna dokapitalizacija vendarle izvedena. Pogoj, ki bi končno omogočil sprejetje nujno
potrebnega sklepa o delitvi dobička med Šoumom in Gaudeamusom, je finančno poročilo za leto 1999.
Vinko Mandl ml. pravi, da bo takšen sklep sprejet po revidiranju zaključnih načrtov družbe, in sicer
najkasneje do konca maja. "Gospodarska družba je imela v prejšnjem letu 180 milijonov tolarjev prometa in
je po nerevidirani bilanci ustvarila 19 milijonov tolarjev dobička. Sklep o delitvi dobička bo na predlog
poslovodnega organa sprejela skup-ščina družbe." Četudi je družba v svojem prvem letu poslovanja imela
za kar 180 milijonov tolarjev prometa, se bo zaradi finančnih težav, ki so sledile neustreznim dolgoročnim
finančnim naložbam, večina dobička morala reinvestirati v poslovanje družbe, saj bi drugače družba zašla v
velike likvidnostne težave. Vinko Mandl ml. dodaja, da bo kljub temu najverjetneje do 25 odstotkov dobička
vrnjenega Zavodu Šoum, ki je lastnik Gaudeamusa. "Med reinvesticije sodi ureditev letnega vrta restavracije
Akademija, prenova letnega vrta pri Štuku, načrtujemo pa še razširitev študentske posredovalnice sob. V
prihodnjem šolskem letu si želimo s ponudniki sob skleniti pogodbo, v kateri bi jim zagotovili stalno oddajo
sob za recimo dve leti, študenti pa bi plačali nižjo ceno." Govorice o kranjski podružnici Študentske
poslance poleg omenjene dokapitalizacije skrbijo govorice o odprtju podružnice v Kranju. Neuradno je
slišati, da naj bi postal študentski poslanec Rok Pipan njen direktor. Vinko Mandl ml. odgovarja, da način
dokapitalizacije še ni natančno določen. "Finančna sredstva lahko podjetje pridobi s posojili, skupnimi
vlaganji, investicijskimi sredstvi in dokapitalizacijo, ki bi jo izvedle študentske institucije (Štuk, študentska
interesna društva, Zavod Šoum). Pri tem poudarjam, da bo tudi po dokapitalizaciji gospodarska družba
Gaudeamus ostala v kontrolni lasti študentov, kar se da narediti z vlaganji obstoječega lastnika Gaudeamusa
- Zavoda Šoum, Šouma in študentskih interesnih društev. Glede odprtja podružnice v Kranju in o širitvi zunaj
Maribora pa naslednje - zaradi likvidnostnih težav si tega še ne moremo privoščiti. Govorice o tem, da je
Rok Pipan že določen za direktorja kranjske podružnice, niso resnične in so se pojavile, potem ko smo
Študentski organizaciji Fakultete za organizacijske vede pomagali pri izvedbi pustovanja (eden izmed
organizatorjev je bil Pipan), ker ne sme opravljati gostinske dejavnosti. Našo pomoč si je marsikdo napačno
razlagal." Študentski nadzor nad poslovanjem družbe Študenti so prepričani, da bi morali odločati o
gospodarjenju z denarjem Gaudeamusa, saj je navsezadnje nastal z denarjem, ki se je prek študentskih
servisov stekal v Šoum. Kolikšne so možnosti, da bi se sedanja zakonodaja spre-menila in študentom
omogočila vpliv na celotno poslovanje? "Gospodarska družba bi se lahko spremenila v delniško, kjer bi
študenti bili solastniki. Toda za takšno spremembo je še premajhna. Nadzor študentov nad poslovanjem
družbe ne bi bil sporen, vendar obstoječa zakonodaja tega ne določa. Nadzorni odbor Gaudeamusa
sestavlja skupščina, katere edini predstavnik je Marko Diaci in on predstavlja lastnika - Šoum in še tri
študentska društva. Svet zavoda je tisti, ki presoja legitimnost poslovanja in je organ ustanoviteljev,
sestavljajo pa ga Branko Klarič in Drago Žura kot predstavnika ustanoviteljev, Alen Ivanković in Vasja Čretnik
kot predstavnika delavcev in sodelavcev ter predstavnik javnosti Božidar Pučnik. Če bo med ustanovitelji
obstajal interes, se bodo akti temu primerno prilagodili. Razumljivo je, da se denar iz Gaudeamusa mora

vračati študentskim institucijam. Sistem študentske organiziranosti posameznikom ne bi smel dopuščati
prevzema oblasti nad študentskim denarjem. Študentski predstavniki naj bodo v službi študentov in ne
obrnjeno," je prepričan Vinko Mandl ml. Alenka Penjak
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